-rder

AWARD CITATION

For flight commander of the 1st aviation squadron, 5 Guards aviation regiment, 63 aviation bomber brigade of the Black Sea Fleet Airforce Lieutenant SALIKOV NIKOLAJ DMITRIEVICH

is recommended for order "RED BANNER"

1.	Birth year	1912	"Red Banner"		
2.	Nationality	Russian			
3.	Social background	White collar worker from a peasant family			
4.	Party membership	VKP(b) member since 1940			
5.	In Red Army service since	1934			
6.	Participation in combat	None			
7.	Wounds and contusions	None			
8.	Previous award recommendations	None			
9.	Previous awards and commendations	None			
10.	Service in the White army or armies of capitalistic states, enemy captivity	None, none			
11.	Awardee's and his family permanent home address	intentionally obscured			

I. Brief and specific description of the personal feat or merits

During the Patriotic war, he proved himself as a courageous and brave pilot, a devoted son of the Socialist Motherland.

He has conducted 93 successful combat missions, of which 28 were night missions. His combat flying time amounts to 238 hours, of which 68 were flown in night time.

He has made 28 reconnaissance missions, both long range and close range reconnaissance of the enemy sea ports and bases. He flew on the Odessa and the Sevastopol sectors of the front.

Success of his missions is confirmed by photographs, intelligence reports, and by other aviation crews, who flew combat missions in the same formation.

He is a master of piloting technique. He once flew DB-3f bomber for 1.5 hours with only one operational engine, as the other one malfunctioned. And he perfectly landed the aircraft on his home base.

Comrade SALIKOV is devoted to the cause of the Lenin-Stalin party, he honourably follows the directives of our leader comrade STALIN to eliminate the Fascist invaders.

Commander of 5 Guards aviation regiment Hero of Soviet Union Guards Colonel signature /TOKAREV/

5 Guards aviation regiment Battalion Commissar signature /ZABEZHANSKY/

Commissar of

30 August 1942

II. Conclusion of the superiors

HE IS WORTHY

Commander of 63 aviation bomber brigade Colonel *signature* /KHATIASHVILLI/ Commissar of 63 aviation bomber brigade Regimental Commissar *signature* /KOSOY/

He deserves order "RED BANNER"

Commander of the Black Sea Fleet Airforce Mj. General signature /ERMACHENKOV/ Commissar of the Black Sea Fleet Airforce Brigadier Commissar signature /KUZENKO/

27 September 1942

III.	Conc	lusion	of.	Army	Militar	y C	cunci	l
------	------	--------	-----	------	---------	-----	-------	---

IV. Conclusion of the Front Military Council

V. Conclusion of the award commission

VI. Award record



96.

НАГРАДНОЙ ЛИСТ
на Командира звена 1-й АЗ 5-ГАП 63 АВБ ВВС ЧФ

типритира лейтенанта САЛИКОВА НИКОЛАЯ ДМИТРИЕВИЧА

Орден "КРАСНОЕ ЗНАМЯ."

Орденом "Нрасное Знамя"

Т.Год рождения-1912

2. Национальность-русский.

3. Социальное положение и происхождение-служащий из крестьян.

4.Партийность и стаж-член вкп/б/ с 1940 года.

5.С какого времени в РККА-с 1934 года.

6. участие в гражданской войне-не участвовал.

7. Ранения и контузии- не имеет.

8-Представлялся ли ранее к награде, когда и за что-не представлялся.

9. Какие имеет поощрения и награды и за что-не имеет.

10. Служба в белых или других буржуазных армиях и пребывание
в плену-не служил, в плену не был.

П.постоянный адре

Г. КРАТКОЕ, КОНКРЕТНОЕ ИЗЛОЖЕНИЕ ЛИЧНОГО БОЕВОГО ПОДВИГА ИЛИ ЗАСЛУГ/составляется в штабе войсковой части, соединения, учреждения или заведения/

за период Отечественной войны проявил сеоя смелым и мужественным летчиком, верным сыном социалистической Родины.

на своем счету имеет 93 успешно выполненных осевых вылетов из них:28-ночью воевой налет-238 часов, из них ночью-68. Имеет 28 вылетов на дальнюю и близькую разведку вражских портов и баз Летал на Одесский и Крымский участки фронта. Успешность боевых вылетов подтверждается фото-с "емками, разведывательными данными и составом других экипажей совместно летавших на уничтожение вражских об вктов.

Он мастерски владеет техникой пилотирования, имел случай вождение самолета ДВ-Эф на ОДНОМ моторе в течение ПОЛУТОНЫХ часов из-за сдачи другого мотора и мастерски произвел посадку на своем аэродроме.

Тов.С АЛ И К О в предан делу партии Ленина-СТАЛИНА, и с честью выполняет указания вождя тов.СТАЛИНА- о уничтожений фемистских захватчиков.

КОМАНДИР 5-го ГВАРДЕЙСКОГО АП ГЕРОИ СОВЕТСКОГО СОЮЗА ГВАРДИИ ПОДНОЛКОВНИК /ТОКАРЕВ/

BOEHHHM KOMMCCAP 5-FOFAN IBAPANA BAT. KOMMCCAP /SABEMAHCKMM/

Августа 1942 года

П. ЗАКЛЮЧЕНИЕ ВНИВСТОЯЩІХ НАЧАЛЬНИКОВ

ДОСТОИ Н

КОМАНЛИР 68 АВВ
ПОЛКОВІЛКІ
/Катиання / Кассинання

Достоин працительни записно Заполя за водна за по да пота водна за пота до да пота водна за пота до да пота водна за пота до да пота водна за пота водна